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Zusammenfassung

        
Das Osteosarkom ist der häufigste primäre maligne Knochentumor (jährliche Inzidenz: 2 bis 3/Million). Die Versorgung betroffener Kinder, Jugendlicher und Erwachsener aus Deutschland, Österreich und der Schweiz erfolgt seit über 25 Jahren im Rahmen von Studien der Cooperativen Osteosarkom-Studiengruppe (COSS). Etwa 60 % aller in die COSS-Studien eingebrachten Patienten konnten durch einen interdisziplinären Therapieansatz aus kompletter chirurgischer Entfernung des Primärtumors sowie intensiver prä- und postoperativer Chemotherapie geheilt werden. Die COSS-Gruppe überblickt mittlerweile über 3000 solcherart multimodal behandelter Osteosarkompatienten und ist somit weltweit die größte Serie. Die an diesen Patienten gewonnenen Erkenntnisse sollen im Folgenden erläutert werden.


      
        
Abstract

        
Osteosarcoma is the most common primary malignant tumor of bone (annual incidence: 2 - 3/Mio). Ever since 25 years ago, affected children, adolescents, and adults from Germany, Austria, and Switzerland receive their therapy within trials of the Cooperative Osteosarcoma Study Group (COSS). Approximately 60 % of all patients ever entered into COSS-trials could be cured with an interdisciplinary treatment approach consisting of complete surgical removal of the primary tumor plus intensive pre- and postoperative chemotherapy. The COSS-group's database now includes information on more than 3000 osteosarcoma patients treated with such a multimodal approach, the largest series worldwide. The present paper is intended to detail the experience gathered from this cohort.
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